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1. Valg af dirigent 

Søren Götszche vælges som dirigent 

Dirigenten konstaterer, at generalforsamlingen er rettidigt indkaldt og dermed lovlig indkaldt og 

beslutningsdygtig. 

 
2. Valg af referent 

Rune Windfeld vælges som referent. 

 
3. Valg af stemmetællere (5 stk) 

Dirigenten foreslår, at vi vælger stemmetællere når og hvis det bliver nødvendigt. Dette godkendes af 

forsamlingen. 

 
4. Bestyrelsens beretning samt beretning fra udvalg nedsat af bestyrelsen eller generalforsamlingen 

Ved Jan Bønding 

• Klubben drives med professionelt arbejde. Frivillige har ikke driftsopgaver. Der er dog flere udvalg 

baseret på frivilligt arbejde. 

• 2021 var et rimeligt år på trods af corona. 

• Fremgang i talent- og elitemiljøet i samarbejde med Team Copenhagen. 

• Rutebyg – rebruter skiftes tre gange om året, boulders løbende. 

• Klubtursudvalg – 15 ture planlagt i 2022. 

• Fremover skal bestyrelsen lede på et mere strategisk niveau. 

• For at sikre fremtidig økonomi foreslår bestyrelsen at hæve kontingentet med 11%. Kontingentet har 

ikke været hævet siden 2015. 

• Det er måske muligt at få mere halplads. 

• Amager bakke – det er utilfredsstillende, at vi ikke kan få bedre tider. 

 

Martin Harss: 

Er vi begyndt at betale for amager nordvæg? 

Jan Bønding: 

Nej, vi betaler ikke endnu. 

 

Malwina Tarka: 

Er der planer omkring Sundholm? Hvor kan man træne f.eks. abseil (som man ikke må træne i B&W)? 

Jan Bønding: 

Vi arbejder med, hvordan man kan integrere andre aktiviteter derude. Vi har ikke en løsning på det. 

Malwina Tarka: 

På trods af, at vi har landets største klatreklub, har klubbens medlemmer været nødt til at tage i NKK for at 

kunne træne rebteknikker – det er ærgerligt. 

Jan Bønding: 

Enig, der skal findes en løsning. 

 

Thomas Eberhardt: 

Vil du uddybe det med at øge halarealet? 

Jan Bønding: 

Der tales med REDA om måske at få et par fag i nabohallen, men ikke noget konkret endnu. 
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Katrine Krohn: 

Hvor står planerne om nybyggeri i hallen? 

Jan Bønding: 

De er gået i stå. 

Erik Vilen: 

Historien er, at der blev sat penge af til en udvidelse, og det skulle have været i gang sidste sommer. På grund 

af corona blev det udskudt. Klatrevægsproducenten Wall street kan ikke bygge i sommeren 2022. 

Bestyrelsen vil lave en undersøgelse af brugernes ønsker og brug af hallen, måske er den hidtidige vægtning 

ikke optimal. Det kommer også an på, hvor længe vi kan blive i denne hal. Vi regner dog ikke med, at den 

indgåede aftale med Wallstreet kommer til at koste os penge. 

 

Bestyrelsens beretning godkendes.  

 
5. Kassereren forelægger det reviderede regnskab for det forløbne år til godkendelse 

Ved Jan Bønding 

Klubbens regnskab viser et væsentligt dårligere resultat, end vi havde i årene før corona. 

 

Katrine Krohn: 

Hvorfor forhøje kontingentet, når vi har et overskud på 112.000? 

Jan Bønding: 

For at undgå et underskud på budgettet for det kommende år. 

Erik Vilen: 

Lad os tage den under budgetpunktet. Det er for at få lukket et hul i budgettet for 2022. det er ikke ønskeligt 

at lave et underskud, når der ikke er noget usædvanligt på færde. Før i tiden lukkede vi det hul gennem 

events, men vi laver ikke events i det omfang mere af hensyn til medlemmerne og på grund af mangel på 

instruktører. 

 

Katrine Krohn: 

Kunne man ikke forestille sig, at stigende kontingent førte til lavere medlemstal? 

Erik Vilen: 

Normalt fører kontingentforhøjelser i idrætsforeninger ikke til medlemsflugt. 

 

Regnskabet for 2021 godkendes. 

 
6. Bestyrelsen forslag til budget samt forslag til kontingent for medlemmer til godkendelse 

Ved Jan Bønding 

Der budgetteres med at aktivitetsniveauet kommer op på samme niveau som før corona. 

Der er sat flere penge af til rutebyg. 

Foreslår 11% stigning i kontingentet. 

 

Katrine Krohn: 

Kommer der højere priser i cafeen? 

Jan Bønding: 

Ja, ca. 10% i forventning om prisstigning i vareindkøb. 

 

Morten Spangsbjerg: 
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Kunne man finde balancen i budgettet ad anden vej end gennem kontingentstigning? F.eks. ved at spare på 

cafeen? 

Erik Vilen: 

Det kan man ikke, da der er overskud på cafedriften. 

Jan Bønding: 

Det er korrekt, at hvis man tager lønninger med, er der ikke længere overskud på cafedriften, men vi skulle 

alligevel have personale til sikkerhed, medlemskaber osv. 

Morten Spangsbjerg: 

Hvorfor bruge penge på holdaktiviteter? Kunne man sætte prisen for hold op i stedet for kontingentet? 

Erik Vilen: 

Det har altid været sådan, at holdtræning skal gå i nul – og det gør det også i det foreslåede budget. 

Morten Spangsbjerg: 

Hvorfor ikke sætte prisen op på hold? 

Erik Vilen: 

Skiftende generalforsamlinger har godkendt at hold prioriteres. Grunden til, at vi vil sætte kontingentet op 

er, at vi vil lukke et budgethul. Råderummet er ikke så stort, så det er kun ved rutebyg, der kan findes penge, 

hvis vi skal spare på noget. 

Susanne Kähler: 

Der er blevet skruet på holdpriserne. Sidste sommer opjusterede vi holdpriserne med 25%. 

Jan Bønding: 

Man skal også huske, at de som går på hold, er jo medlemmer i forvejen og betaler kontingent. 

 

Katrine Krohn: 

Hvor kommer der mere rutebyg? 

Jan Bønding: Både boulder og lead. 

 

Martin Harss: 

Næste år falder vores husleje som følge af kontrakten med REDA. Man kunne vælge at køre med et underskud 

et enkelt år. 

Jan Bønding: 

Vi vil helst ikke spilde af egenkapitalen i lyset af mulighed for udbyggelse af hallen. 

 

Katrine Krohn: 

Det er ikke ønskeligt at spare på kvaliteten af oplevelsen; rengøring, rutebyg osv. 

Erik Vilen: 

Enig, det eneste vi har at tilbyde, er oplevelsen. Det letteste er at godkende et budget som hænger sammen. 

 

Katrine Krohn: 

Vi har tre millioner i likvid beholdning. Kunne vi reducere den opsparing i stedet for at forhøje kontingentet? 

Jan Bønding: 

Det vil indskrænke vore muligheder for at investere i f.eks. nye faciliteter osv. 

 

Budgetforslag og kontingent godkendes. 

 
 

7. Forslag fra bestyrelse eller medlemmer 
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Forslag fra bestyrelsen om at gøre Martin Harss til æresmedlem for arbejdet med at genoprette 

klatreklubbens økonomi. 

 

Det vedtages under bifald. 

 

Forslag fra Morten Schmidt om udvidede morgenåbningstider 

Morten er ikke til stede. 

Jan Bønding: 

Det er forskelligt, hvor mange der kommer til morgentræning. Det koster tre timers ekstravagt. 

Thomas Eberhardt: 

Det er min opfattelse, at der er efterspørgsel på morgentræning. 

Erik Vilen: 

Bedre at kigge på det i bestyrelsen, men ikke blive lagt fast på noget af generalforsamlingen. 

 

Generalforsamlingen pålægger bestyrelsen at vurdere behovet. 

 

 

Malwina Tarkas forslag: 

 

Ad 1: 

Sally Vestergaard: 

Har været besøgt før. Der er vist et forsikringsproblem. 

Rune Windfeld: 

Det må kunne lade sig gøre. Dansk Klatreforbund vil gerne hjælpe med at afsøge mulighederne. 

Ad 2:  

Jan Bønding: 

Vi har allerede besluttet, at vi vil genoptage kilekurser osv. 

Ad 3: 

Jan Bønding: 

Der kommer en ny autobelay på speedvæggen. 

Ad 4: 

Bestyrelsen ser på forslagene, men generalforsamlingen vedtager ikke en bestemt løsning. 

 
8. Valg til bestyrelsen 

 

Fem medlemmer af bestyrelsen er på valg:  
- Jan Bønding (villig til genvalg) 
- Henrik Jessen Hansen (villig til genvalg) 
- Dorte Steensgaard (villig til genvalg) 
- Nina Jelsøe (villig til genvalg) 
- Erik Vilen (villig til genvalg) 
 
- Ditte Stilling Borchorst udtræder af Bestyrelsen 
 
Den øvrige bestyrelse er ikke på valg: 
- Jørn Unnerup 
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- Anders Strange Nielsen  
 

Alle bestyrelsesmedlemmer genvælges. 

 

Lars Nørgaard Hansen vælges som suppleant. 

 
 

9. Valg af revisor 

 

Nuværende revisor fortsætter. 

 
10. valg af bestyrelsen for Refshaleøens Klatrehal samt godkendelse af regnskab for denne forening. 

Regnskabet er godkendt. 

Mikael Berg Kristiansen, Jan Bønding og Ola Mattsson genvælges til bestyrelsen. 

 
11. evt. 

 

Agatha Przybyszewska: 

Tiderne for holdtræning ligger meget sent – kunne evt. lægges tidligere. 

Susanne Kähler: 

Det er et stort puslespil, men det tages med i overvejelserne. 

 

Niels Riegels: 

Hvad sker der, hvis vi mister vort lejemål? 

Jan Bønding: 

Vi tror, at vi kan få forlænget lejemålet. Håber på lokalplan, hvor bygningen bliver erklæret bevaringsværdig, 

hvilket vil betyde, at der ikke kan bygges ejerlejligheder eller lignende i den. 

 

 

Beretning fra Bornholmudvalget: 

Ved Stefan Jacobsen 

Gennemgang af aktiviteter og persongalleri. 

 

Generalforsamlingen hæves. 

 

Jan Bønding takker for god ro og orden. 


